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3. Høringssvar angående budget 2024 for Ældreudvalget. 
 
Seniorrådet henholder sig de 2 tidligere afgivne høringssvar. 
Vi hilser med stor tilfredshed, at udvalget har besluttet at igangsætte udarbejdelsen af en ”udviklingsplan for pleje-

centrene”, som skal sikre overblik over plejeboligsituationen, renoveringsbehov, optimering og fremtidig brug. 
Seniorrådets opfordring skal være, at det bliver en inddragende proces i forhold til offentligheden, brugere, lokal-

råd og andre interessenter. 
Vi anbefaler, at de eksisterende og eventuelt kommende friplejehjem indgår i planen. 
Vi vil vægte højt, at Udviklingsplanen i den sidste ende godkendes af byrådet, så der lægges en fast og konkret 
plan for fremtidens plejecentre. 
Og det haster, hvilket ikke kan udtrykkes tydeligere, end sagt af Ivan Greve på seneste byrådsmøde. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seniorrådet har noteret sig, at regeringen har tilgodeset kommunerne med 650 millioner, hvilket skulle 
lette presset således, at de besluttede besparelser ved nedlæggelse af 46 plejehjemspladser fra 2024 helt 
bør undgås. 
Ligeledes er det bekræftet, at Silkeborg kommune uden restriktioner kan udsætte visse påtænkte anlægs-
opgaver, og afsætte tilsvarende til drift i 2024, hvilket vi stærkt vil opfordre til, om nødvendigt. 
Med <> 100 visiterede borgere på venteliste til en plejebolig giver nedlæggelse af pladser ingen mening. 
 
Seniorrådet kan følge de faglige begrundelser for samling af demenspladser på færre enheder, og har note-
ret sig, at der ikke kan blive tale om flytning af beboere mod deres vilje. 
Men området må have en væsentlig plads i Udviklingsplanen, da antallet af demente borgere synes at stige 
betragteligt. 
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